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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych odbytego w dniu 29.04.2025r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 17:00 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Sylwia Świerczewska – Łaznowska 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Więcborku  - Hanna Półgęsek 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

6. Inspektor ds. Zamówień Publicznych UM w Więcborku - Donata Lisowska 

7. Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

w Sępólnie Krajeńskim      - Stanisław Rakowski 

8. Przedstawiciel Izby Rolniczej z terenu Gminy Więcbork - Piotr Plutka 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku p. Krzysztof Sławek. 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2025. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Więcbork. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia zarządzania odcinkiem 

wojewódzkiej drogi publicznej na czas realizacji inwestycji. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Wituni. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonych w Więcborku przy ul. Potulickich nr 8.  

8. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2024 r. 

10. Przyjecie informacji przedstawicieli Izb Rolniczych o sytuacji w rolnictwie na terenie 

gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie informacji Kierownika Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

Biuro Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim oraz Kierownika Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego o środkach unijnych dostępnych dla rolników. 

12. Sprawy różne. 

 

Do powyższego programu Przewodniczący zaproponował zmianę poprzez prowadzenie, 

jako pkt 4 pozycji „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu udzielania dotacji celowych w ramach Programu priorytetowego "Ciepłe 

Mieszkanie" na terenie gminy Więcbork” 

W związku ze zmianą następuje korekta numeracji punktów porządku obrad. Pozostałe 

punkty przyjęły numerację dalszą. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2025. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji 

celowych w ramach Programu priorytetowego "Ciepłe Mieszkanie" na terenie gminy 

Więcbork” 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Więcbork. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia zarządzania odcinkiem 

wojewódzkiej drogi publicznej na czas realizacji inwestycji. 

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Wituni. 

20. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonych w Więcborku przy ul. Potulickich nr 8.  

21. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

22. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2024 r. 
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23. Przyjecie informacji przedstawicieli Izb Rolniczych o sytuacji w rolnictwie na terenie 

gminy Więcbork. 

24. Przyjęcie informacji Kierownika Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

Biuro Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim oraz Kierownika Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego o środkach unijnych dostępnych dla rolników. 
 

Przewodniczący Komisji przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

Obecnych 12 radnych 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie 

Kontynuując posiedzenie Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alinę Kruk, która omówiła projekty uchwał finansowych 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2025. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększa się plan dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 40001 o kwotę 

122.400,00 zł w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw w II kwartale br. Po 

stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110, §4120  

i §4710. 

2. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75023 §0950 o kwotę 443,00 zł w związku  

z otrzymanym odszkodowaniem od ubezpieczyciela mienia gminnego za szkodę w sprzęcie 

AGD w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Środki te mają zostać przeznaczone na zakup usług 

remontowych w celu likwidacji szkody. 

3. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

 

• środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§4740 i §4750) o kwotę 24.723,00 zł. 

 

4. Zwiększa się plan dochodów (§2460) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4210, §4300  

i §4710) w rozdziale 90005 o kwotę 25.000,00 zł w związku funkcjonowaniem w strukturze 

Urzędu punktu konsultacyjno-informacyjnego w ramach programu priorytetowego „Czyste 

powietrze”. Środki te pochodzą z NFOSiGW i mają zostać przeznaczone na pokrycie w br. 

kosztów organizacji i funkcjonowania tego punktu. 

5. Zwiększa się plan dochodów (§2460 o kwotę 7.000,00 zł) i wydatków (§4210 o kwotę 

10.000,00 zł) w rozdziale 90008 związku z otrzymaniem WFOŚiGW w Toruniu środków na 

realizację zadania z zakresu ochrony przyrody pn.: „Zielona przyszłość dla pszczół – 

nasadzenia lipowe w gm. Więcbork”. Udział własny Gminy w tym zadaniu wynosi 3.000,00 

zł. 

6. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90095 §2460 o kwotę 7.220,00 zł w związku z 

planowaną realizacją zadania współfinansowanego WFOSiGW w Toruniu pn.: 
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„Unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork w 2025 r.” 

Łączna wartość dofinansowania w planie budżetu to kwota 87.220,00 zł, co stanowi 70% 

wartości zadania. Po stronie wydatków na realizację zabezpiecza się środki w wysokości 

124.600 zł (zwiększenie dotychczasowego planu o kwotę 67.850,00 zł). 

7. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 70005 §0470 o kwotę 1.280,00 zł (wpływy z opłat za trwały zarząd), 

 

• 75023§0970 o kwotę 1.400,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 

• 75085§0970 o kwotę 3.500,000 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75615 §0500 o kwotę 2.600,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 

• 75814 §0920 o kwotę 130.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym), 

 

• 80101 §0750 o kwotę 3.500,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 

• 80101 §2700 o kwotę 6.000,00 zł (środki z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na zakup 

usług szkoleń pracowników w Szkole Podstawowej w Sypniewie). Powodem zmian jest 

wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty 

planu finansowego. 

 

8. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 90015 §4260  

a rozdziałem 40003 §4300 o kwotę 16.605,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 

wykonania aktualizacji dokumentacji pn.: „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe w Gminie Więcbork na lata 2025-2028”. 

9. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Dokumentacja projektowa budowy 

chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 189 w kierunku ul. Leśnej w Wituni”. Wartość 

zadania to 5.000,00 zł i jest finansowane ze środków fundusz sołeckiego Sołectwa Witunia. 

Przedsięwzięcie zostało przyjęte do realizacji na podstawie uchwały nr 1/2025 z dnia 03 

marca 2025 r. zebrania wiejskiego Sołectwa Witunia. 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków inwestycyjnych w związku ze 

zmianą zakresu zadania, które realizowane miało być w formie dotacji celowej na pomoc 

finansową dla Powiatu Sępoleńskiego. W związku z tym zmianie ulega nazwa  

z dotychczasowej: „Budowa chodników przy drogach powiatowych w Borzyszkowie, 

Suchorączku i w Jastrzębcu” na następującą: „Budowa chodnika wraz z robotami 

towarzyszącymi w ciągu DP 1127C w m. Zakrzewek – kontynuacja oraz Budowa chodnika  

w ciągu DP 1145C w m. Pęperzyn III – opracowanie dokumentacji projektowej”. Kwota 

dotacji nie ulega zmianie. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków inwestycyjnych w związku  

z rezygnacją z realizacji zadania pn.: „Utwardzenie miejsc postojowych przy ul. 29 stycznia  

w Sypniewie (działka gminna przy cmentarzu parafialnym)”. Plan ulega zmniejszeniu  

o 30.000,00 zł a zadanie to ujęte była w planie przedsięwzięć funduszu sołeckiego Sołectwa 
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Sypniewo. Rezygnacja z zadania wynika z uchwały nr 1/2025 z dnia 05 marca 2025 r. 

zebrania wiejskiego Sołectwa Sypniewo. 

12. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Wykonanie ogrodzenia z 

paneli 2D na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku (od strony torowiska) na odcinku 120 

mb”. Wartość zadania to 50.000,00 zł. 

13. Wprowadza się następujące zmiany w planie finansowym wydatków w rozdziale 75023: 

 

 

• w §4270 zwiększa się plan o 87.443,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług remontowych 

w pomieszczeniach budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 10.600,00 zł z przeznaczeniem na zakup, dostawę i 

montaż systemu multimedialnego w gabinecie Burmistrza Więcborka oraz rolet 

okiennych do części pomieszczeń, 

 

• w §6050 wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż 

klimatyzatorów (2 szt.) w budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku”. Wartość zadania to 

13.400,00 zł. 

 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4210 o kwotę 3.400,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup pawilonu ogrodowego dla Sołectwa Frydrychowo  

z przeznaczeniem do organizacji wydarzeń, spotkań oraz innych aktywności społecznych  

w sołectwie. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75411 §2300 o kwotę 7.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wpłatę na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na realizację 

zadań ustawowych Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Kraj. 

16. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75414 §4210 i §4300 o łączną kwotę 

15.000,00 zł na realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem rozprzestrzeniania się 

pryszczycy. 

17. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 3 i 22 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

18. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 134.250,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 12 i 13 uzasadnienia. 

19. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Przebudowa, 

rozbudowa i nadbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

potrzeby Centrum Usług Społecznych w Więcborku” o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem 

na uiszczenie opłaty przyłączeniowej w związku z koniecznością wybudowania przez Enea 

Operator Sp. z o.o. przyłącza do sieci energetycznej budynku CUS. 

20. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa sieci 

wodociągowej w ul. Słonecznej i ul. Spacerowej w Więcborku”. Wartość zadania to 

20.000,00 zł i środki przeznaczone będą na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

21. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż budynku gospodarczego 

typu "blaszak" wraz z utwardzeniem terenu pod budynkiem”. Wartość zadania to 11.500,00 zł 

i jest finansowane ze środków fundusz sołeckiego Sołectwa Witunia. Przedsięwzięcie zostało 

przyjęte do realizacji na podstawie uchwały nr 1/2025 z dnia 03 marca 2025 r. zebrania 

wiejskiego Sołectwa Witunia. 

22. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 
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• w Sołectwie Adamowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

01.04.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 

3.881,34 zł. Niewykorzystane środki przeznaczono na realizację zadań własnych Gminy 

w następujący sposób: 90004§4210 – 200,00 zł (zwiększenie zakresu zadania 

polegającego na pielęgnacji terenów zielonych w sołectwie), 92195§4300 – 2.300,00 zł 

(organizacja spotkania opłatkowego dla seniorów) i 92605§4210 – 1.381,34 zł 

(organizacja zimowych zawodów sportowych połączonych z wizytą Mikołaja). 

 

• w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 18.03.2025 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 1.516,43 zł. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji pikniku kulturalno-

sportowego dla mieszkańców (92605§4210 – 1.516,43 zł). Pozostałe zmiany podjęte  

w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Dalkowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 27.03.2025 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 2.601,07 zł. 

Niewykorzystane środki przeznaczono na realizację zadań własnych Gminy  

w następujący sposób: 92195§4300 – 1.101,07 (zwiększenie planu na organizację 

wycieczki do Gdyni w ramach upowszechniania aktywności obywatelskiej) i 92605§4210 

– 1/500,00 zł (organizacja zimowego pikniku sportowego dla mieszkańców). Pozostałe 

zmiany podjęte w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Frydrychowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

25.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 

3.500,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcia polegające na organizacji pikniku 

rekreacyjno-sportowego dla mieszkańców oraz zimowych zawodów sportowych dla 

dzieci (92605§4210 – 3.500,00 zł). 

 

• w Sołectwie Jeleń na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 12.03.2025 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 i 92195§4300 na łączną kwotę 

3.000,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji festynu 

kulturalno-sportowego dla mieszkańców (92605§4210 – 1.500,00 zł i 92605§4300 – 

1.500,00 zł). 

 

• w Sołectwie Lubcza na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 17.03.2025 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016§4300 na kwotę 7.700,00 zł. Zwiększa 

się zakres zadania polegającego na zakupie kruszywa na drogi (60016§4210 – 7.700,00 

zł). Pozostałe zmiany podjęte w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Nowy Dwór na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

02.04.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4300 na kwotę 

4.000,00 zł i przeznacza się te środki na zakup materiałów do remontu świetlicy 

(92109§4210). Pozostałe zmiany podjęte w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji 

budżetowej. 

 

• w Sołectwie Pęperzyn na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 08.04.2025 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 6.000,00 zł. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcia polegające na organizacji pikniku rekreacyjno-

sportowego dla mieszkańców oraz turnieju sportowego (92605§4210 – 6.000,00 zł). 
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• w Sołectwie Puszcza na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 21.03.2025 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 2.083,85 zł. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji pikniku rekreacyjno-

sportowego dla mieszkańców (92605§4210 – 2.083,85 zł). 

 

• w Sołectwie Runowo Kraj. mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

12.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 

7.000,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcia polegające na organizacji festynu 

sportowego dla mieszkańców, turnieju sportowego „Baśka” oraz zawodów sportowych 

Wrak-Race (92605§4210 – 7.000,00 zł 

 

• w Sołectwie Suchorączek na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

21.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 i 92195§4300 na 

łączną kwotę 2.788,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji 

festynu sportowego dla mieszkańców połączonego z organizacją zawodów sportowych 

(92605§4210 – 1.000,00 zł i 92605§4300 – 1.788,00 zł). Pozostałe zmiany podjęte  

w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 05.03.2025 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016 §6050 (zgodnie z opisem w pkt 11 

uzasadnienia). Niewykorzystane środki przeznaczono na realizację zadań własnych 

Gminy w następujący sposób: 75412§3020 – 3.500,00 zł, 90095§4210 – 1.500,00 zł, 

92109§4210 – 12.000,00 zł, 92109§4300 – 1.000,00 zł, 92195§4210 – 5.000,00 zł, 

92195§4220 – 2.000,00 zł, 92695§4210 – 4.500,00 zł, 92695§4300 – 500,00 zł. Zmiany 

dotyczą realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa pożarowego, zakupu małej 

architektury, organizacji spotkań kulturalnych i organizacji przestrzeni rekreacyjnej  

w sołectwie. 

 

• w Sołectwie Śmiłowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 28.03.2025 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 1.000,00 zł. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji festynu sportowego dla 

mieszkańców (92605§4210 – 1.000,00 zł). Pozostałe zmiany podjęte w uchwale nie 

powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Witunia na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 03.03.2025 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 90004§4210, 92109§4210 i 92195§4210 na 

łączną kwotę 16.500,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcia zgodnie z opisem w pkt 

9 i 21 uzasadnienia. 

 

• w Sołectwie Wymysłowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

04.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016§4210 i 60016§4300 na 

łączną kwotę 2.000,00 zł. Zwiększa się zakres zadania polegającego na utrzymaniu 

terenów zielonych w sołectwie (90004§4210 – 1.000,00 zł) oraz wprowadza się nowe 

zadanie polegające na budowie wielofunkcyjnego placu przy świetlicy wiejskiej  

w Dorotowie (I etap – zakup ławek ogrodowych 92695§4210 – 1.000,00 zł). Pozostałe 

zmiany podjęte w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Zabartowo na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

26.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 i 92195§4300 na 

łączną kwotę 4.000,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji 
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pikniku sportowego dla mieszkańców (92605§4210 – 2.000,00 zł i 92605§4300 – 

2.000,00 zł). 

 

• w Sołectwie Zakrzewek na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

31.03.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016§4300, 90004§4270  

i 92195§4300 na łączną kwotę 3.860,00 zł. Niewykorzystane środki przeznaczono na 

realizację zadań własnych Gminy w następujący sposób: 60016§4210 – 1.300,00 zł, 

75412§3020 – 400,00 zł, 80101§4210 – 500,00 zł i 90004§4210 – 900,00 zł. Zmiany 

dotyczą realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa pożarowego, doposażenia Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku, zakupu kruszywa drogowego i zwiększenia zakresu zadań  

w związku z utrzymaniem terenów zielonych w sołectwie. Pozostałe zmiany podjęte  

w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Zakrzewska Osada na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 

09.04.2025 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 

3.000,00 zł. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji pikniku 

sportowego dla mieszkańców (92605§4210 – 1.500,00 zł i 92605§4300 – 1.500,00 zł). 

Pozostałe zmiany podjęte w uchwale nie powodują zmian w klasyfikacji budżetowej. 

 

• w Sołectwie Zgniłka na mocy uchwały nr 1/2025 zebrania wiejskiego z dnia 18.03.2025 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195§4210 na kwotę 1.600,00 zł. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcie polegające na organizacji festynu sportowego dla 

mieszkańców (92605§4210 – 1.600,00 zł). 

 

Przewodnicząca RM w nawiązaniu do pkt 12 zmian zapytała, czy znany jest wykonawca 

tego zadania inwestycyjnego. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że zadanie jest dopiero wprowadzony do 

realizacji i na chwilę obecną nic jej na ten temat nie wiadomo.   

Przewodnicząca RM zapytała również, czy przy planowaniu remontu w Urzędzie Miejskim  

i w momencie pozyskiwania środków na ten cel nie można było ująć zadań, o których teraz 

mowa. Kwota 120.000, 00 zł jest sporym dodatkowym nakładem na remont, tym bardziej, że 

pozyskano na ten cel środki zewnętrzne. Czasami radni zastanawiają się, czy taką kwotę dać 

na remont drogi. Radna uważała, że są to duże środki dodatkowe, jeżeli chodzi o remont  

w Urzędzie i budzi, to jej wątpliwości. Ponadto radna prosiła o wyjaśnienie mechanizmu 

pozyskania sprężarki do napełniania butli z powietrzem dla OSP w formule wydatkowania 

kwoty 7.000,00 zł z przeznaczeniem na wpłatę na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej na realizację zadań ustawowych Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Kraj. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że urządzenia dla OSP Gmina nie otrzyma za darmo. 

Państwowa Straż Pożarna w Sępólnie Krajeńskim nie może wystawić faktury sprzedaży  

i jedyną możliwą formą jego pozyskania jest dokonanie wpłaty na Fundusz Wsparcia PSP. 

Urządzenie będzie na stanie OSP w Więcborku, ale obsługiwać będzie wszystkie jednostki na 

terenie gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM w związku z informacją o rozwiązaniu części rezerwy budżetowej 

chciał wiedzieć, ile środków jeszcze pozostanie. 
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Skarbnik Gminy Więcbork podała, że po zmianach w rezerwie budżetowej pozostanie 

381.000, 00 zł, z czego około 132.000, 00 zł stanowi rezerwę na zadania kryzysowe, a jej 

rozwiązanie wymaga zaistnienia określonych przesłanek. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odnosząc się do dodatkowych środków z przeznaczeniem 

na remont w Urzędzie Miejskim wskazał, że w momencie składania wniosku do Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków o środki zewnętrzne w założeniu wskazano na remont  

i wymianę drzwi wewnętrznych w Urzędzie. Po przyznaniu dofinansowania okazało się, że 

Konserwator zabytków nie wyraża zgody na wymianę drzwi tylko na ich odrestaurowanie. 

Natomiast kwota odrestaurowania drzwi znacznie przekraczała, ta kwotę 200.000, 00 zł, 

dlatego podjęto decyzję o dokonaniu remontu w Urzędzie, polegającego na wymianie podłóg, 

malowaniu ścian i zmianie związanej ze strukturą części pomieszczeń biurowych. Na taki 

zakres został ogłoszony przetarg i wyłoniony wykonawca. Jednakże w trakcie prac okazało 

się, że po zerwaniu podług poziomy są różne. Żeby te różnice zniwelować postanowiono  

o rozszerzeniu remontu oraz włączeniu w to remontu łazienki w celu dostosowania dla osób 

niepełnosprawnych. Po dokonaniu wyceny przez wykonawcę inwestycji, kwota zadania 

wzrosła o 87.000, 00 – usługi remontowe. Przy okazji postanowiono zakupić nowoczesny 

system audio - wizualny do gabinetu Burmistrza, aby w trakcie różnych spotkań można było 

swobodnie dyskutować i przedstawiać różne mapy, projekty i opinie na ekranie oraz 

prowadzić rozmowy w systemie konferencyjnym. Jeżeli chodzi o klimatyzatory, to chodzi  

o doposażenie w nie dwóch pomieszczeń, tj. gabinetu Skarbnik Gminy Więcbork oraz 

Zastępcy Burmistrza Więcborka. Uznano, że w trakcie, kiedy nastąpi generalny remont tych 

pomieszczeń należy również zamontować te urządzenia. 

Radny Jacek Kabattek pytał o ujecie zadania przebudowy chodnika. Z tego, co wie  

w Zakrzewku ta przebudowa została ukończona, więc zastanawiał się, o co chodzi. Słysząc, to 

w takim ujęciu można przypuszczać, że chodzi o nową inwestycję budowy chodnika, a być 

może chodzi po prostu o inny zakres prac w tym określonym miejscu. 

Kierownik Referatu /…/ Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski wyjaśnił, że zadanie, 

które będzie realizowane w tym roku polega na wykonaniu dokumentacji w miejscowości 

Pęperzyn III w ramach kwoty 50.000, 00 zł Gmina Więcbork, 50.000, 00 zł Powiat oraz prace 

towarzyszące w miejscowości Zakrzewek. Prace te polegają na tym, że przez wieś Zakrzewek 

wykonana została dokumentacja projektowa przebudowy drogi i budowy chodników i jest to 

zadanie realizowane w wielu etapach, przez kilka lat. Ostatni etap stanowi, to właśnie 

zadanie, gdzie na odcinku od skrzyżowania z drogą gminną do budynku świetlicy, 

utwardzone zostaną pobocza oraz na wylanej wcześniej podbudowie betonowej, wylany 

zostanie asfalt.  

Radna Beata Kopta prosił o przygotowanie na kolejną komisję informacji o poborze opłaty 

za miejsca pochówku. W tym kontekście radna zastanawiała się, czy inwestycja, o której 

mowa była wcześniej, związana z budową ogrodzenia, nie mogła być sfinansowana właśnie  

z tej opłaty, a nie ze środków, które Gmina Więcbork musi znaleźć w budżecie, w tym 

przypadku poprzez rozwiązanie części rezerwy. 

Skarbnik Gminy Więcbork  powiedziała, że w budowie ogrodzenia nie chodzi o to, żeby 

było ładnie, ale żeby było bezpiecznie. Z kolei opłaty za rezerwację miejsca pochówku są 

ujęte w budżecie w rozdziale 71035. W założeniu te opłaty mają pokryć koszty zarządzania 

cmentarzem, ale ostatecznie tak się nie dzieje. Do utrzymania cmentarza dokłada się więcej 

niż wynoszą roczne wpłaty z tytułu rezerwacji miejsca.  
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Skład Komisji uzupełnili: radny Mateusz Łański oraz radny Tomasz Bykowski – 

obecnych 14 radnych 

Przewodnicząca RM wspomniała o audycie oraz kontroli Zespołu Kontrolnego Komisji 

Rewizyjnej RM w Więcborku w zakresie opłaty prolongacyjnej, o której mowa. Radna 

zastanawiała, się, czy nie zaprosić Audytorki na posiedzenie Komisji, aby ta przedstawiła 

wnioski płynące z przeprowadzonej kontroli. Być może opłaty w tym zakresie nie są 

należycie i skutecznie ściągane, stąd problem ze sfinansowaniem działalności. 

Skarbnik Gminy Więcbork zwróciła uwagę, że opłata jest uiszczana raz na 20 lat, a po tym 

czasie czasami trudno dotrzeć do osób, które są zobowiązane do zapłaty. Sposoby, takie, jak 

umieszczanie na grobach tabliczek z informacją o konieczności uregulowania opłaty są 

nieskuteczne, gdyż są one przekładane na inne groby. Być może należałoby zacząć 

likwidować groby, które nie są opłacone, pytanie tylko, czy Gmina będzie w stanie dźwignąć 

skutki takich działań. Oczywiście jest, to kwestia, którą należy uregulować, niemniej jest to 

problematyczne od strony technicznej z uwagi, że opłata jest uiszczana raz na 20 lat. 

Radny Andrzej Wenda, jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej potwierdził, że Komisja 

zajęła się sprawą i przeprowadziła w tym zakresie kontrolę w ZGK. Udało się ustalić, że od 

wielu lat opłata, ta nie była waloryzowana, ale też ogromna trudność sprawia dotarcie do 

osób, które powinny uregulować należność. W wielu przypadkach nie ma też już na terenie 

gminy krewnych osób, żeby tą opłatę od nich ściągnąć.  

Radna Kopta przekazała, że w sprawie ściągalności opłaty rozmawiała z pracownikami ZGK 

w Więcborku i wypłynął temat zakupu specjalnego programu, który usprawniłby proces 

ściągalności opłaty. Koszt dedykowanego oprogramowania, to 25.000, 00 zł., który przy 

usprawnieniu całego procesu zwróciłby się. Koszty utrzymania cmentarza są na pewno spore, 

biorąc pod uwagę utrzymanie czystości, udostępnianie, wywóz nieczystości stałych itp., 

dlatego każdy wpływ pozwalający zbilansować tę działalność jest ważny.   

Radny Tomasz Bykowski zmieniając temat, dopytywał o planowany zakup sprzętu 

multimedialnego do gabinetu Burmistrza. Zapytał, czy sprzęt wykorzystywany będzie do 

przeprowadzania telekonferencji, i, co wchodzi w skład tego zestawu. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że w skład zestawu wchodzi monitor  

z różnymi funkcjami, tj. spełniający funkcję rzutnika oraz tablica wielofunkcyjna, na której 

można zarówno pisać różne notatki i łączyć się na zasadzie telekamery na telekonferencjach. 

Jest to sprzęt stacjonarny. Mowa tu o monitorze oraz usłudze montażu, która wymagała 

dodatkowych przewiertów, co podwyższyło koszty zadania. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.   

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) W sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany w WPF dotyczyły okresu lat 2025 i wynikały z dotychczasowych zmian w budżecie 

Gminy Więcbork. Do załącznika przedsięwzięć wprowadzono następujące nowe zadania: 
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• „Dofinansowanie przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska w ramach programu 

„czyste Powietrze” z limitem wydatków na lata 2025 i 2026 wynoszącym odpowiednio 

25.000, 00 zł i 10.000, 00 zł, 

• „Dofinansowanie przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska w ramach programu 

„ciepłe Mieszkanie” z limitem wydatków na lata 2025 i 2026 wynoszącym 800.000, 00 zł 

i 200.000, 00 zł. 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

Projekt dotyczył udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego 

na dofinansowanie budowy chodnika wraz z robotami towarzyszącymi w ciągu DP 1127C  

w m. Zakrzewek – kontynuacja oraz budowy chodnika w ciągu DP 1145C w m. Pęperzyn III 

– opracowanie dokumentacji projektowej. 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowych  

w ramach Programu priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” na terenie gminy Więcbork omówił 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM Więcbork p. Tomasz 

Fifielski 

Po przyjęciu uchwały w tej sprawie na poprzedniej sesji akt zgodnie z przepisami przesłany 

został do organu nadzorczego, tj. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Organ 

po zapoznaniu się z treścią uchwały przesłała do Gminy Więcbork zawiadomienie  

o wszczęciu postępowania nadzorczego oraz wezwanie na posiedzenie Kolegium w sprawie 

Uchwały. Kolegium odbyło się 22 kwietnia 2025 i podczas posiedzenia wskazano konkretne 

zastrzeżenia do zapisów Uchwały, które należy wyeliminować, aby Program mógł być na 

jego podstawie realizowany. Uwagi dotyczyły: 

• zgodnie z prawem ochrony środowiska nie ma podstaw do żądania od beneficjenta 

programu kopii zeznania lub zeznania podatkowego. Zdaniem opiekuna Gminy Więcbork 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Gmina ma prawo żądać tego 

dokumentu /korespondencja mailowa/. Według RIO zapis ma brzmieć spełnia, bądź nie 

spełnia kryterium dochodowego.  

• Przy Protokole odbioru, gdzie jest zestawienie wszystkich faktur załączanego do wniosku 

o płatność w Regulaminie zażądano oświadczenia z podpisem o zgodnie z art. 233 

Kodeksu karnego o odpowiedzialności karnej za składanie fałszywych oświadczeń. Ten 
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zapis uznany został również za naruszenie bez umocowania w zapisach prawa ochrony 

środowiska. Gmina, zatem nie ma prawa zawierać takiego zapisu w Regulaminie. 

• Problemem okazała się również niezgodność faktycznej daty podjęcia uchwały z datą, 

jaka wygenerowana została w Programie Legislator aktów prawnych, tj. faktyczna data 

podjęcia aktu 25 marca 2025 r., natomiast na akcie podpisanym i wygenerowanym  

z Programu data 26 lutego 2025 r. Błąd ten zauważono, ale na etapie ogłoszenia Aktu  

w Dzienniku Urzędowym nie można było już nic zmienić /problem konsultowano  

z Kierownikiem Dziennika Urzędowego Województwa Kujawsko – Pomorskiego/. RIO 

uznało, to za błąd istotny. 

Ostatecznie decyzją Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwała podjęta w marcu 

2025 r. została uchylona – nastąpiło stwierdzenie nieważności uchwały. W związku z tym 

należy uchwałę z wskazanymi poprawkami ponownie procedować. Na Kolegium wskazano 

tez na możliwość zastosowania art. 4 ust 2 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych  

i niektórych innych ustaw, aby przyspieszyć wejście w życie uchwały, tj. umieścić zapis  

o wejściu w życie z dniem publikacji. 

Poza tym zastrzeżenie RIO, dotyczyło faktu, że beneficjent może złożyć wniosek do końca 

grudnia 2025 r. Gmina Więcbork umowę miała podpisaną do końca września. Udało się 

podpisać aneks do umowy, że zadanie można realizować do końca roku. Z WFOŚiGW jest 

sprawdzone i ustalone, że nawet, jeżeli ktoś złoży wniosek o płatność ostatniego grudnia 2025 

r., to również w styczniu, lutym kolejnego roku można go realizować, tj. do końca czerwca 

2026 r. Regionalna Izba Obrachunkowa się na to zgodziła pod warunkiem, że zawarty 

zostanie odpowiedni zapis /zabezpieczenie środków/ w WPF Gminy Więcbork. Skarbnik 

Gminy dokonała stosownej zmiany w WPF. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Więcbork przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy.  

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk.  

Wniosek powinien zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek 

dotyczący kąpieliska złożył Urząd Miejski w Więcborku.  

Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił do publicznej wiadomości projekt 

uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Więcborku. Do dnia 7 lutego 2025 r. nie 

wpłynęły żadne wnioski.  

Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom 

Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska  

i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 
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W roku 2025 określa się sezon kąpielowy na terenie Gminy Więcbork na okres od dnia 28 

czerwca 2025 r. do dnia 31 sierpnia 2025 r. w sezonie letnim na kąpielisku będzie dwóch 

ratowników zatrudnionych na stałe i dwóch dodatkowo w czasie weekendów. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda ubolewał nad faktem, że obecnie nie ma możliwości utworzenia 

kąpieliska również nad jeziorem w Lubczy, tym bardziej, że ostatnio sołectwo mocno 

zaangażowało się w uporządkowanie plaży i uatrakcyjnienie tego miejsca. Być może  

w przyszłości uda się i tam na czas letni formalnie utworzyć kąpielisko z zabezpieczeniem  

w postaci obsady ratowniczej.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że osobiście jest za tym, aby to kąpielisko  

w Lubczy było, ale po pierwsze, przepisy wyłączyły możliwość, która była wcześniej, tj. do 

okazjonalnego wykorzystywania tego miejsca, jako kąpielisko, po drugie, jest ogromny 

problem z pozyskaniem ratowników. Ratowników nie ma, a ci, co są żądają stawek, które 

ledwo spinają budżet przeznaczony na kąpielisko w Więcborku.  

 

Radna Beata Kopta odnosząc się do wypowiedzi radnego Andrzeja Wendy, podziękowała 

Radzie Sołeckiej za inicjatywę, jaką podjęła w związku z kąpieliskiem w Lubczy. Czyn 

społeczny i prace, które w ostatnim czasie zostały wykonane na tej plaży robią duże wrażenie. 

Radna dodała, że, jeżeli społeczność potrafi, tak się zorganizować i zadziałać, to są spore 

szanse na, to, że sami tego ratownika na plażę znajdą.  

 

Radny Tomasz Bykowski pytał, czy kąpielisko nad Jeziorem Więcborskim w okolicy 

ośrodków wczasowych jest we władaniu Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że woda jest w dyspozycji „Wód Polskich” 

i tylko część plaży należy do Gminy Więcbork. Natomiast zgodnie z przepisami prawa 

obecnie jest, to dzikie kąpielisko i każdy kąpie się tam na własną odpowiedzialność. Stan na 

dziś jest taki, że funkcjonuje jedno kąpielisko strzeżone i tego należy się trzymać.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Projekt uchwały w sprawie przejęcia zarządzania odcinkiem wojewódzkiej drogi publicznej 

na czas realizacji inwestycji przedstawił również Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 Jest, to jeden z ostatnich etapów sformalizowania inwestycji polegającej na realizacji zadania 

pn.„ Budowa ścieżek oraz szlaków rowerowych wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 i nr 242  

w m. Więcbork, Runowo Kraj. i Śmiłowo, Gm. Więcbork”. Realizacja ww. inwestycji 

poprawi i zwiększy bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego, przede wszystkim 

rowerzystów poruszających się na odcinku, o którym mowa w § 1. Wybudowana ścieżka 

znajdować się będzie na terenie Gminy Więcbork wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 i 242. 
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Przyjęcie prowadzenia zadania publicznego zarządzania drogą wojewódzką nr 241 i 242,  

w zakresie realizacji ww. zadania ma na celu uregulowanie kwestii formalno - prawnej 

wynikającej z obowiązujących przepisów prawa. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy przedstawiła Inspektor UM 

p. Donata Lisowska 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Wituni, 

 

Z wnioskiem nabycia nieruchomości wystąpiła osoba fizyczna. Nieruchomość położona jest 

w Wituni w bezpośrednim sąsiedztwie nieruchomości zainteresowanego – właściciela 

gruntów rolnych. Jest, to działka o powierzchni 3400m², która została wyceniona przez 

rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 21.500, 00 zł. Sprzedaż planowana jest na polepszenie 

warunków korzystania z nieruchomości wnioskodawcy. Radnym przedłożona została mapa 

graficzna z położeniem ww. nieruchomości.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając, jak działka była wykorzystywana 

uprzednio. 

 

Inspektor UM odpowiedziała, że działka cały czas wykorzystywana była rolniczo w formie 

dzierżawy. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonych w Więcborku przy ul. Potulickich nr 8,  

 

Wywołanie projektu uchwały wynikało z konieczności uregulowania stanu prawnego 

nieruchomości, która została nabyta na początku lat 90-tych. Wówczas nieruchomość została 

zbyta na rzecz głównego najemcy, ale bez udziału w częściach działki pod lokalem. Sprawa 

wynikła w chwili obecnej w trakcie regulowania spraw spadkowych przez córkę właścicieli 

lokalu mieszkalnego. Działka ma wielkość 89m² i została wyceniona przez rzeczoznawcę na 

kwotę 5.510, 00 zł, ale w tym przypadku przy sprzedaży obowiązuje bonifikata 90%. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 
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Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej. 

 

W przypadku tego projektu pas drogowy działki gminnej wchodzi w działkę osoby prywatnej 

i kupno jej nastąpi na wniosek tej osoby. Dokonany został podział nieruchomości oraz jej 

wycena. Działka, o której mowa ma powierzchnię 32m² i położona jest na skrzyżowaniu  

w miejscowości Puszcza. Kwota wyceny wynosi 3.780, 00 zł. Właściciele nieruchomości 

zgodzili się na ww. wartość. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Punkt dotyczący Oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej za 2024 r. omówiła Dyrektor Centrum Usług Społecznych  

w Więcborku p. Hanna Półgęsek. 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – do 

wglądu w biurze RM oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego w Więcborku w zakładce Rada Miejska /Protokoły z Komisji RM/ 

Informacja uzupełniona została Prezentacją Multimedialną. 

Punkt nie wywołał dyskusji. 

W temacie sytuacji w rolnictwie na terenie gminy Więcbork głos zabrał p. Piotr Plutka 

Przedstawiciel Izby Rolniczej z terenu Gminy Więcbork. 

Przedstawiciel Izby Rolniczej wskazał, że sytuacja w rolnictwie w roku bieżącym jest dość 

trudna. Mamy do czynienia z długotrwałą suszą wiosenną oraz przymrozkami o skali nawet 

5°C – 6°C. w ubiegłym roku o tej m porze około 1000 ha łąk było zalanych i nie można było 

rozpocząć prac polowych. W tym roku sytuacja jest zgoła odmienna i praktycznie wszystkie 

grunty są dostępne i można na nich pracować. W większości cieków otartych, są one suche. 

Jeżeli chodzi o chów trzody chlewnej, to problemem jest możliwość wystąpienia ASF. Na 

terenie powiatu sępoleńskiego monitoring w postaci pobierania próbek od trzody chlewnej do 

badań na obecność ewentualnego zakażenia. Jeżeli wystąpi jakikolwiek dodatni wynik 

wówczas stada są likwidowane. Ponadto w ramach prewencji prowadzony jest oprysk 

odstraszający dziki na drogach okalających powiat. Odbywa się, to, co miesiąc w porze letniej 

i jesiennej, zimową porą zabieg wykonywany jest raz na kwartał. Bardziej niebezpieczna 
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sytuacja dotyczy zwierząt parzystokopytnych, ponieważ mowa tu o dwóch chorobach, tj. 

chorobie niebieskiego języka, której póki, co w Polsce nie stwierdzono, jest ona bezpieczna 

dla ludzi i zwierzęta przechodzą ją łagodnie oraz choroba pod nazwą pryszczyca, dużo 

bardziej groźna. Pierwszy przypadek wystąpienia choroby odnotowano w styczniu na terenie 

Niemiec, gdzie podjęto natychmiastowa interwencję i w promieniu 1 km zlikwidowano 

hodowle i nie zarejestrowano kolejnych przypadków. Dużo gorzej wygląda sytuacja w 

Czechach, gdzie ognisk choroby wystąpiło znacznie więcej, ale proces wykrywania i 

likwidacji źródeł zarazy jest w toku. Poza tym na granicy polsko - czeskiej zaostrzone zostały 

procedury kontroli i sprawdzane są wszystkie transporty przewożące mięso i żywiec pod 

względem tej choroby. Zaraza pojawiła się zimą, a jej roznosicielami są owady, które w tym 

okresie nie są aktywne i to było czynnikiem powodującym zahamowanie rozprzestrzeniania 

się choroby. Teraz, to niebezpieczeństwo jest większe, ale prowadzone są już, bioasekuracje, 

tj. środki prewencyjne: maty ze środkiem dezynfekującym przy wchodzeniu do pomieszczeń 

pobytu zwierząt, kombinezony ochronne jednorazowe, oraz stosowanie środków 

odkażających przed wejściem. Teren Polski podzielony został na strefy, jako powiat i gmina 

Więcbork umiejscowieni jesteśmy w strefie niebieskiej – bezpiecznej, gdzie możliwe jest 

przemieszczanie zwierząt. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając, czy w związku z wystąpieniem 

przymrozków wiosennych mowa jest o skali, która skutkowałaby powołaniem Komisji ds. 

szacowania szkód w uprawach. 

Przedstawiciel Izby Rolniczej odpowiedział, że póki, co jeszcze nie ma takiej opcji.  

Z informacji wynika, że teraz najbardziej chodzi o buraka cukrowego, który jest bardzo 

wrażliwy na spadki temperatur i były rejony, gdzie były 6 stopniowe przymrozki, a mimo, to 

burak przetrwał. W Polsce, są miejsca, gdzie wystąpiły gradobicia i tam powoływane są 

komisje i będą przesiewy. Natomiast w kwestii Komisji ds. szacowania szkód związanych  

z wymarznięciami nie ma powołanych żadnych komisji i nie ma też żadnych sygnałów, że 

takowe miałyby zostać powołane. 

Radny Andrzej Wenda mówił o ogromnym problemie, jaki powoduje w rolnictwie trwająca 

od dłuższego czasu susza. Pytał, czy oprócz wskazań Instytutu Meteorologicznego  

w Puławach, który jest wyznacznikiem stref objętych suszą na terenie gminy Więcbork, czy 

powiatu sępoleńskiego jest prowadzony w zakresie opadów monitoring np. przez służby rolne 

i na jakimś etapie będą one o to wnioskować. 

 

Przedstawiciel Izby Rolniczej wskazał, że, przedstawiciele Izb wnioskowali do Ministerstwa 

o wprowadzenie większej sieci stacji monitorujących - ocennych. Te stacje, które są obecnie 

na naszym terenie w liczbie trzech, nie są wiarygodne. Natomiast z Powiatowej Izby  

w Sępólnie wystosowany został wniosek do Prezesa Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej o 

włączenie powiatu sępoleńskiego, jako objętego klęską suszy.  

 

Radny Jacek Kabattek z kolei mówił o suszy w kontekście mechanizmu szacowania szkód. 

Wcześniej próg wynosił 30%, obecnie zmieniono, to na 15%. Wprowadzono inną zmienną – 

dwukrotność pensji już w trakcie trwania procedury szacowania i składania Protokołów. Teki 

zabieg zdyskwalifikował pewną grupę rolników i nie otrzymali oni wsparcia. Pytał w związku 

z tym, czy Kujawsko – Pomorska Izba Rolnicza występował w tej sprawie do Ministerstwa. 

 

Przedstawiciel Izby Rolniczej zapewnił, że Izby wnioskują o likwidację progów  

i wprowadzenie zasad równych dla wszystkich. Najbardziej chodzi tu o rolników, którzy mają 

produkcję zwierzęcą, których obecne reguły wykluczają. Trudno, to zrozumieć, gdyż taki 
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rolnik jest podwójnie pokrzywdzony. Nie dość, że nie wyprodukuje swojej karmy, musi 

zakupić paszę od dostawcy zewnętrznego, często gorszej jakości. 

 

Przewodniczący Komisji podziękował Przedstawicielowi Izby Rolniczej za przedstawioną 

informacje i zakończył dyskusję w temacie. 

 

Następnie głosu udzielono głosu Kierownikowi Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego w Sępólnie Krajeńskim p. Stanisławowi Rakowskiemu w temacie środkach 

unijnych dostępnych dla rolników. 

 

Środki pomocowe realizowane przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, to 

obecnie trwa kampania składania wniosków obszarowych i z uzyskanej informacji wynika, że 

na dzień dzisiejszy złożonych zostało około 300 wniosków na około spodziewanych 1600. 

Zatem udział procentowy jest bardzo niewielki. Pogoda, tj. przymrozki, susza czy dodatkowo 

przesiewy, itp., powodują pewne opóźnienia w pracach rolniczych i dość słaby napływ 

wniosków. Oficjalnie Ministerstwo nie ogłosiło ewentualnego przesunięcia naboru wniosków 

i na dzień dzisiejszy 15 maja 2025 jest terminem krańcowym. Prawdopodobnie takie 

przesunięcie nastąpi, ale o ile trudno powiedzieć. Jeżeli wskazana data nie zostałaby 

przesunięta nie widzi możliwości technicznych pomocy rolnikom w złożeniu wniosków  

w tym pozostałym okresie, tym bardziej, że za chwilę rozpoczyna się długi majowy weekend. 

Jeżeli chodzi o wnioski obszarowe, to wiele uwagi rolników skupia się na, tzw. 

ekosystemach, które w tym roku, oprócz niedużych zmian, jeśli chodzi o same ekoschematy, 

zawierają istotne zmiany w kwestii podejścia do nich, ponieważ jest, tzw. próg ilości 

hektarów ekoschematowych (do 300 ha ekoschematowych), ilości ekoschematów na jednym 

polu (do maksymalnie dwóch). Są to zmiany, które w sposób istotny będą wpływały na 

możliwość pozyskania środków z tychże ekoschematów. Ekoschematy są, to działania 

dobrowolne dla rolnika, które rolnik może realizować u siebie, np.: przeoranie słomy na, 

zasianie poplonów, za które rolnik może uzyskać dopłatę. Rolnik, który zadeklaruje i wykona 

działania określone w ekoschemacie, dostaje pewne kwoty, które na dzień dzisiejszy nie są 

dokładnie znane, ponieważ Ministerstwo, to bilansuje i po wszystkich złożonych wnioskach 

określa ile rolnik dostanie, za ekoschemat za 1 ha. Jest jeden ekoschemat nowy – materiał 

siewny i wsparcie do materiału siewnego. Jest to ekoschemat dość trudny z uwagi na 

obwarowania w postaci: 

 

• rolnik musi wykazać, że co najmniej 25% gruntów ornych obsiał kwalifikowanym 

materiałem siewnym. Wliczana jest w to również kukurydza i rzepak, do których nie ma 

pomocy, ale praktycznie w 99 % jest obsiewane kwalifikowanym materiałem siewnym., 

• musi być połączony z ekoschematem rolnictwa węglowego – 8 konkretnych 

ekoschematów, które trzeba jednocześnie spełniać, żeby móc skorzystać z materiału 

siewnego. 

 

Kierownik PZDR przekazał również, że Agencja od dwóch dni dość intensywnie wydaje 

decyzje, jeżeli chodzi o pomoc suszową dotyczącą roku ubiegłego. Rolnicy otrzymują kwotę 

3.000, 00 zł pomocy socjalnej, o której mowa była w poprzednim punkcie porządku obrad, 

przy spełnieniu warunków starty więcej, jak 15% straty i nie więcej, jak 30% i straty powyżej 

6.400, 00 zł. Jeżeli chodzi o działania Agencji, to Ministerstwo oprócz dopłat do materiału 

siewnego, deklaruje, że będzie również na podobnych zasadach, jak poprzednie lata, będą 

przyjmowane wnioski na materiał siewny w zakresie de minimis. Jest, to w tej chwili 

informacja sygnalna, zatem nieznane są jeszcze szczegóły. Ponadto decyzją Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Kujawsko – Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego wykonuje 
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odpłatną pomoc w wypełnianiu wniosków obszarowych. Dwa lata poprzednie wykonywane 

było, to w sposób nieodpłatny. W tym roku decyzją Ministra, pomoc w tym zakresie jest 

odpłatna – 12, 00 zł za hektar. Na stronie Ministerstwa jest informacja, że rolnicy będą mogli 

uzyskać częściowy zwrot kosztów za opracowanie tych wniosków. W harmonogramie 

wniosków, które Agencja będzie przyjmowała na ten rok są jeszcze inne działania 

inwestycyjne dla rolników, np., tzw. „małego przetwórstwa”, ale tu przewidziane są jesienne 

terminy naboru wniosków /październik 2025 r./. Kończąc wypowiedź Kierownik podał, że 

ODR aktywnie uczestniczy w, tzw. lokalnych partnerstwach wodnych. Gmina Więcbork 

chciała się swego czasu zaangażować, ale techniczne wymagania, ta wolę zblokowały. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do informacji dotyczącej dopłaty do zakupu materiału 

siewnego i możliwości włączenia do obliczenia kukurydzy. Radny rozumiał, że takim 

wypadku do wniosku należy dołączyć fakturę za zakup kukurydzy. 

 

Kierownik PZDR wyjaśnił, że jeżeli chodzi o spełnienie wymagania 25%, to rolnik wypełnia 

oświadczenie, że taki materiał zakupił i zastosował /obsiał/ i to stanowi spełnienie wymagań. 

Dodatkowo we wniosku należy zaznaczyć odpowiedni checkbox. Na dzień dzisiejszy nie ma 

obowiązku dołączenia kopii faktury zakupowej. Taką fakturę należy dołączyć do materiału 

siewnego, do którego ma być udzielona pomoc. Jeżeli rolnik ma ze zbóż strączkowych  

i ziemniaków 25%, to tylko te faktury musi dołączyć. Natomiast, jeżeli brakuje do spełnienia 

jednego z warunków do tego minimum 25% wówczas może złożyć oświadczenie. Poziom 

płatności około 100, 00 zł do hektara dla zbóż. 

 

Radny Wenda pytał również, czy wiadomo ile w roku poprzednim producentów rolnych 

zlikwidowało hodowle i ile straciło dopłaty za niedostosowanie gospodarstw do wymogów 

związanych z prowadzeniem określonej dokumentacji. 

 

Kierownik PZDR odparł, że tymi danymi zapewne Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa dysponuje, ale niestety on nie ma dojścia do tego zasobu. Niemniej potwierdził, że 

dość duża liczba rolników, zwłaszcza, jeżeli chodzi o gospodarstwa trzodziarskie 

podejmowała, takie decyzje o całkowitej likwidacji hodowli lub ograniczaniu tej produkcji. 

Pogłowie trzody w ostatnim czasie znacząco spadło. Czynniki tej sytuacji, to zaostrzone 

wymogi i kontrole weterynaryjne z tym związane, ale także spadek ceny skupu trzody. 

Znaczące koszty produkcji nie spinały się z dochodami. 

 

Radna Kopta chciała wiedzieć, jaki jest termin otrzymania dopłaty za rok poprzedni. 

 

Kierownik PZDR odpowiedziała, że do końca czerwca br. generalnie Agencja mieści się  

w tych terminach, ale są pojedyncze przypadki, tzw. sporne, albo kwestia przejęcia związana 

ze śmiercią właściciela gospodarstwa, kiedy dopłaty realizowane są po tym terminie.  

 

Radny Wenda mówił, że wielu rolników nie otrzymuje żadnej informacji – decyzji odnośnie 

przyznanej kwoty dopłaty i jak zostało, to obliczone. Jedni otrzymują, inni nie, co powoduje 

bałagan i frustrację rolników. Radny pytał, z czego, to wynika. 

 

Kierownik PZDR wyjaśnił, że jeżeli rolnik otrzymuje dopłatę w pełnej wnioskowanej 

wysokości nie musi otrzymać informacji pisemnej – decyzji. Natomiast każdy rolnik 

otrzymuje decyzję w formie elektronicznej na swoim profilu. Co prawda, te decyzje czasem 
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są zamieszczane z pewnym opóźnieniem (tj. wcześniej są środki na koncie niż sama decyzja), 

ale ostatecznie jest możliwość sprawdzenia na koncie profilowym rolnika. Wnioski w sprawie 

dopłat od bodajże 2018 r. składane są w formie elektronicznej, natomiast od około roku 2020 

wszystkie decyzje po wejściu w zakładkę „Moje sprawy - wnioski obszarowe” może rolnik 

sprawdzić wszystkie decyzje, jakie Agencja wystawiała.  

 

Radny Jacek Kabattek, jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku, podziękował 

przedstawicielom służb rolnych za przyjęcie zaproszenia na posiedzenie Komisji 

merytoryczne przedstawienie informacji i udział w dyskusji.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przedstawił pismo – list otwarty do 

samorządowców od organizacji związkowych działających w Poczcie Polskiej S.A, w którym 

zwracają się o wsparcie przeciwko ograniczeniu roli Poczty Polskiej i likwidacji placówek,  

a szerszym kontekście do osłabienia więzi społecznych i wykluczeniu wielu grup obywateli, 

w tym do: 

 

• podjęcia działań na forum lokalnym i ogólnopolskim, by nagłośnić konsekwencje 

likwidacji placówek i ograniczania usług pocztowych, 

• współpracy z nami w obronie tej kluczowej instytucji, poprzez uchwały samorządowe, 

stanowiska rad gmin, powiatów i sejmików wojewódzkich oraz bezpośrednio apele do 

rządu i parlamentarzystów, 

• wspierania inicjatyw społecznych i obywatelskich, które dążą do zatrzymania 

destrukcyjnych zmian i ochrony Poczty Polskiej, jako instytucji zaufania publicznego. 

 

List stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze RM. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Bonecka zapytała, czy w związku z tym listem Rada Miejska w Więcborku ma zabrać 

jakieś stanowisko. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że pismo wpłynęło i zostało przestawione radnym, żeby 

zdecydować, jaką formę w sprawie, tj. stanowisko, apel, miałoby przyjąć wsparcie ze strony 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka doprecyzował, że zgodnie z przepisami Rada wyraża 

swoje stanowisko poprzez podjęcie stosownej uchwały.  

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski przekazał, że z jego informacji wynika, iż 

listonosze z więcborskiej Poczty prawdopodobnie od 5 maja przechodzą do placówki  

w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że z pozyskanych informacji wynika też, że  

w Więcborku zostanie utworzona filia Poczty, natomiast centrala ma być w Sępólnie 

Krajeńskim, zatem listonosze będą tam zatrudnieni. Ponadto już w tej chwili zmienione 

zostały godziny urzędowania Poczty w Więcborku. Burmistrz zauważył również,  

iż w przypadku wielu instytucji widać tendencję do scalania. Taka sytuacja ma mieć też 
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miejsce w przypadku mniejszych nadleśnictw, które mają zostać wchłonięte przez większe. 

Zaproponował, że przygotuje projekt treści Apelu na kolejne posiedzenie Komisji RM i sesję 

RM w czerwcu Projekt zostanie przesłany wcześniej radnym, pozwoli na zgłoszenie uwag  

i propozycji zmian, tak, aby w ostatecznym kształcie można było procedować uzgodnione 

stanowisko Rady na sesji. 

 

Radny Tomasz Bykowski stwierdził, że proces „zwijania” Państwa, w takich mniejszych 

miejscowościach, jak Więcbork jest bardzo niepokojący. Ostatnio jesteśmy świadkami takich 

działań odnośnie Poczty Polskiej, posterunków policji, szpitali, w tym Szpitala w Więcborku  

i likwidacji oddziału ginekologiczno-położniczego. Są, to takie deprymujące mieszkańców 

informacje, które niezbyt dobrze nastrajają na przyszłość. Uważał, że przygotowanie Apelu,  

o który mowa, jest, jak najbardziej uzasadnione. Należy próbować, chociaż symbolicznie  

i mniej lub bardziej skutecznie, protestować przeciwko takim działaniom. 

 

Radny Jan Antczak złożył wniosek formalny o przegłosowanie Stanowska w sprawie 

przygotowania Apelu w obronie Poczty Polskiej w takim kształcie, jak funkcjonuje obecnie. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do głosowania pytając, kto jest za przygotowaniem 

Apelu. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

14 radnych za - Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W dalszej części punktu radna Kopta mówiła, że uchwała dotycząca zmian w zakresie 

odbioru odpadów BIO podejmowana była pod koniec lutego, natomiast informacja  

w tym zakresie pojawiła się na stronie Miasta I Gminy Więcbork 25 kwietnia 2025 r., 

podobnie na aplikacji e – śmieci. Wiadomo, że wcześniej BIO odpady były odbierane również 

od mieszkańców, którzy mieli kompostowniki, po zmianie takiej możliwości Ci mieszkańcy 

nie mieli, ale o tym nie wiedzieli. Radna pytała, czy w związku z tym Ci mieszkańcy zostaną 

ukarani i , jak Gmina dotrze do nich żeby takie sytuacje już nie miały miejsca. 

 

Kierownik Referatu UM. p. Tomasz Fifielski odpowiedział, że jeżeli chodzi działania  

w zakresie ustalenia osób, które zadeklarowały kompostownik i mają w związku z tym prawo 

do upustu w wysokości 2, 00 zł od osoby miesięcznie, a wystawiają dodatkowo BIO odpady  

w workach, a już w tej chwili tego robić nie mogą, w miesiącu marcu i kwietniu Gmina 

otrzymała pierwsze protokoły z ZGK w Więcborku. Takich przewinień było około 30 

przypadków i do wszystkich tych posesji wysłano informacje – upomnienie odnośnie 

nieprawidłowości. Odzew na to jest taki, że zgłaszają się mieszkańcy, żeby wypełnić nowe 

deklaracje rezygnując z upustu. 

 

Radna Kopta pytała o duże pojemniki na BIO, które jeszcze w różnych miejscach w mieście 

stoją, a mieszkańcy, przy których posesji taki pojemnik stoi, często traktują je, jako 

przynależne do ich posesji i pilnują, żeby nikt innych tam nie wrzucał odpadów zielonych.   

 

Kierownik Referatu UM. p. Tomasz Fifielski wskazał, że wszystkie pojemniki BIO, które 

stoją na terenie miasta są, to pojemniki mobilne PSZOK, do których można wrzucać większe 

elementy, które trudno umieścić w workach, tj. np. gałęzie. Od tego roku, osoby, które 

deklarują posiadanie kompostownika, nie powinny wrzucać odpadów do tych pojemników, 

gdyż deklarują tym samym, że odpady BIO zagospodarowują we własnym zakresie. Prawdą 
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jest, że pojawi się coraz większy chaos w tym zakresie i nie wie, czy nie będzie tak, że znikną 

wszystkie duże pojemniki z terenu miasta.   

 

Przewodnicząca RM zapytała o zaplanowane w budżecie Gminy Więcbork na rok 2025 

20.000, 00 zł na wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej oświetlenia, na  

ul. Piastów w Więcborku. Radna chciała wiedzieć, co obecnie dzieje się w sprawie tego 

zadania. 

 

Kierownik Referatu UM. p. Tomasz Fifielski odpowiedział, że dokumentacja jest  

w budżecie i na pewno do końca roku zostanie wykonana 

 

Radny Antczak przypomniał o konieczności naprawy lampy w Runowie Krajeńskim, która 

po montażu paliła się trzy dni i, a w tej chwili od pół roku nie pali się wcale.  

 

Kierownik Referatu UM. p. Tomasz Fifielski odnotował zgłoszenie. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Krzysztof Sławek 


